
 

 
 

 

 

Referat skolebestyrelsesmøde 
 
 
 

Dato: torsdag d. 17.11.2022 
Tidspunkt:17:00-19:00. 
 
Mødeleder:  
Lene Wiehe 
 
Referent: 
Morten Nylander  

Deltagere:  
Lene Wiehe, Bestyrelsesformand, (forældrerepræsentant) 
Mette Larsen, næstformand (forældrerepræsentant) (Afbud) 
Louise Jensen(forældrerepræsentant) 
Thomas Nicolaisen(forældrerepræsentant) (Afbud) 
Anders Madsen(forældrerepræsentant) 
Marie Louise Pedersen (lærerne) 
Michael Wörts (Afd./SFO-leder) 
Peter Holm (afd.leder) 
Morten Nylander (skoleleder). 
 

Dagsorden  
Hvad handler punktet om, er der 
særlige ansvarlige, gæster og er det 
til orientering (O), drøftelse (D) eller 
beslutning (B) 

Tid 
Estime-
ret tid til 
punktet 

Referent 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, kon-
klusion på beslutning, angivelse af evt. ansvarlig 
og evt. deadline. 

Formidling 
Til hvem, af 
hvem og hvor-
dan? 

1 Godkendelse af dagsor-
den (B) 
 

17:00-
17:05 
5min 

Godkendt  

2. Godkendelse af referat (B) 
 

17.05-
17:10 
5 min 

Godkendt  

3. Meddelsesbogen v. Menja 
& Morten (D/B) 

18:00-
18:15 
15 min 

Morten og Menja orienterer omkring med-
delsesbogen og hvilke overvejelser skolens 
LMU har gjort sig samt hvad personalets 
anbefalinger er; Personalet anbefaler at der 
bliver så lidt bundet skriftligt dokumentation 
som muligt, personalet ville hellere priori-
tere ressourcerne på skole/hjem samarbej-
det og dialogen mellem skole og hjem. 
SB har opmærksomhed på, at det er alle 
som arbejder ud fra de samme forudsæt-
ninger. 
SB vil gerne udarbejde et princip herom når 
de prøvehandlinger som er omkring 
skole/hjem-samarbejdet ifm. Rettighedssko-
lekonceptet er tilendebragt. Princippet for-
ventes udarbejdet i slutningen af indevæ-
rende skoleår. 

 

4. Elevernes punkt (O) 
 

17:25-
17:35 
10 min 

Bortfalder  

5. Nyt fra ledelsen (O) 
- Økonomi 
- Google-sag 
- Internat for skole-

bestyrelser 
- Professionel kapi-

tal 
- Byggesag 

17:20-
18:00 
40 min 

- Morten orienterer omkring Skolens 
økonomi som fortsat er udfordret, 
især ift. merudgift forbundet med 
modtagecenteret. 

- Morten orienterer om status for 
Google sag. Der er fra Kl sendt ma-
teriale til datatilsynet, vi afventer af-
gørelse herfra ift. påbud. 

 



 

 
 

- Information om indbydelse til inter-
nat for skolebestyrelserne i Odsher-
red kommune. 

- Information om det kommunale fo-
kus på professionel kapital. Ledel-
sen og TRIO har været på to-dages 
internat omkring professionel kapi-
tal. Der bliver nu opstartet en pro-
ces for personalet på skolen, med 
fokus på team-samarbejdet og ker-
neopgaven. 

- Byggesag – information omkring 
verserende byggesag for Højby 
skole, bl.a. med overvejelser om-
kring at flytte SFOen ind på skolen 
med placering i indskolingen. 
. 

 
 

6. Nyt fra formanden (O) 
- Orientering vedr. 

møde. BUU 
- Orientering vedr. 

fælles SB møde 
Odsherred 

18:25-
18:35 
10 min 

Lene orienterer omkring mødet med BUU 
og SB’s oplevelse. Vi talte om Højby skoles 
fokus på trivsel. Vi talte om hvorvidt der var 
plads tilgængeligt på Højby skole. Der blev 
også talt om muligheden for at sætte sko-
lerne i Odsherred fri. Der blev talt om ung i 
Odsherred samt Højby skole E-klasser. 
Hvordan kan der skabes noget for de unge i 
og omkring Højby. 
 
 
 

Peter er un-
dersøgende 
omkring 
hvilke mulig-
heder der er 
med for-
eningslivet i 
Højby. 

7. Nyt fra medlemmerne (O) 18:15-
18:20 
5 min 

Intet nyt  

 Skole/hjem samarbejdet 
- Sk/hj-samtaler 
- Kommunikation 

bl.a. Aula 
- Mulighed for at 

forlade skolen 
-  

18:20-
18:45 
25 min 

Flyttes til næste SB-møde.  

8. Lukket punkt. 
 

18:45-
18:50 
5 min 

Bortfalder  

9. Evt. 
 
Tilbagemelding fra elevrå-
det vedr. forældreoplæg 
omkring sociale medier 

18:50-
19:00 

Elevrådet vil meget gerne være med til at 
arrangere et forældreoplæg omkring børn 
og unges brug af sociale medier. 

 

10. Punkter til næste møde: 
 
Skole/hjem samarbejdet 

- Sk/hj-samtaler 
- Kommunikation 

bl.a. Aula 
- Mulighed for at 

forlade skolen 
 
 

   



 

 
 

 

 


